
EDİTÖRDEN

Tüm okurlarımıza merhaba. 58. sayı hepimize hayırlı olsun.

Kıymetli araştırmacılar, öncelikle paylaşmak istediğim birkaç haberle sözlerime başlamak istiyorum. Malumunuz olduğu üzere 2022 yılında ya-
yımladığımız iki sayı için Rektörlüğümüzün desteklediği, Bilimsel Dergiler Koordinatörlüğünün yürüttüğü bir proje ile alanında profesyonel şirket 
olan AVES yayıncılıktan destek aldık. Projenin başarıya ulaşabilmesi, uluslararası arenada yer almak, burada kalıcılığı sağlamak ve atıf oranını 
artırmak gibi amaç ve hedefler için bu projenin devam etmesi gerekiyordu. Nitekim yine Rektörlüğümüzün, özelikle Rektör Yardımcılarımızdan 
Prof. Dr. Ayşe BAYRAKÇEKEN YURTCAN hocamızın ve Koordinatörlüğümüzün büyük emekleriyle 2023 yılında çıkaracağımız iki sayı için de 
projenin devam etmesi kararı alınmıştır. Üstelik 2022 yılında 21 dergiyle yola çıkarken 2023 yılında bu sayı 30’a çıkarılmıştır. Atatürk Üniversitesi 
dergilerinin daha iyi yerlere gelmesi için büyük bir özveri ile çalışan herkese şükranlarımı sunuyorum.

57. sayıda makale kabulünün farklı bir platformda gerçekleşeceğinin bilgisini paylaşmıştık ve buna rağmen dergiye gönderilen makale sayılarında 
önceki yıllara göre bir kayıp söz konusu olmamıştı. Bu istikrar 58. sayıda da devam etti. Başta bizi tercih eden tüm yazarlarımıza çok teşekkür 
ediyorum. Bir yılda dergiye ayrılan makale sayısındaki kota -ki 2023 yıl için 25 makale öngörüyoruz, belirli bir sayıda olduğu için makaleler ara-
sında ince eleyip sık dokumak zorunda kaldığımızı belirtmek isterim. Her biri alanında uzman “alan editörlerimizin” ve “hakemlerimizin” desteği ile 
her bir makaleyi ayrı ayrı değerlendiriyor, editör kurulunda tartışıyor ve bir karara bağlıyoruz. Sizlerden istediğimiz alanınızda boşluğu dolduracak, 
orijinal manada bir problematiği, tezi olan çalışmaları göndermeniz. Edindiğimiz tecrübelere göre bu tarz çalışmalar atıf da almaktadır. Dolaysıyla 
bir konuda makale yazmayı planlarken bu hususu da dikkate almanızı rica ediyorum. Zira biz hep birlikte varız. Sizlerin teveccühü olmasa yayın 
yapamayız. Sizlerin alana kazandıracağınız orijinal makaleleriniz sayesinde bu yayınlara yapılacak olan her bir atıfla impact faktörün artacağını, 
haliyle religion kategorisindeki dergiler arasında direkt üst seviyelere çıkılacağını ve en nihayetinde bunun bize AHCI ve SSCI indeksleri getire-
ceğini biliyoruz.

58. sayımızdan haber vermek gerekirse; Aralık 2022 sayımızda 11’i araştırma makalesi, 2’si kitap kritiği olmak üzere 13 yayın yer almaktadır. 
Araştırma makalelerinin alan dağılımı 1 Tefsir, 2 Hadis, 3 İslam Hukuku, 2 Din Psikolojisi, 1 Eğitim Felsefesi, 1 İslam Felsefesi, 1 İslam Mezhepleri 
Tarihi şeklindedir. Mümkün olduğu kadar İlahiyat temel alanının her bir birimine yer vermeye çalıştığımız makale yazarları başta olmak üzere, alan 
editörlerime, hakemlerime ve canla başla bu sayının çıkmasına katkı sunan ekibime ve AVES yetkililerine teşekkür ederim. 

Bir sonraki sayıda güzel haberlerle buluşmak üzere…
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EDITORIAL

Hello to all our readers and followers. Here we are with the 58th issue of our journal.

Dear researchers, first of all I want to start with some news I want to share with you all. As you may already know, in 2022 we have had services 
from AVES publishing, which is a professional corporation in the field, thanks to a project run by Scientific Journal Coordinatorship. This very 
project needed to continue to realize some goals and objectives in order for the project to succeed, to take part in the international arena and to 
ensure persistency there, and to increase the rate of being referenced. As a matter of fact, with the praise-worthy efforts of our Rectorship, and 
especially those of Prof. Dr. Ayşe BAYRAKÇEKEN YURTCAN, our vice-rector, and of the Coordinatorship, we have decided to continue the 
project for the two issues to be published in 2023. Furthermore, while the number of journals included in the project was 21 in 2022, this number 
was raised to 30 for the year 2023. I express my gratitude to everyone working devotedly for the betterment of Ataturk University Journals.

In the 57th issue, we had announced that the submission of articles were to be made in a different platform, but despite that there has been 
no decrease in the number of articles sent to the journal. This steadiness continued in the 58th issue, as well. I want to thank all of the writers 
who have chosen our journal, before anything else. Since the quota for the number of articles to be published in the journal in a year – which 
is projected as 25 for 2023 – is at a limited number, we have had to make tiny distinctions between the articles. With the support and help of 
our “field editors” and “referees”, all of whom are experts in their fields, we evaluate each article separately, discuss them with the editorial board 
and make a final decision on them. What we want from you writers is to send us studies filling a gap in the fields with a thesis, and an original 
problematic. From what we have experienced so far, we have concluded that such studies get referenced more. Therefore, I request everyone 
to take this into consideration while planning to write articles on a subject. This is because we are together in this, and we cannot publish the 
journal but for your favour and support. With each reference to your publications owing to the original articles you will bring into your fields, we 
consider that the impact factor will increase, and therefore the journal will reach to upper levels in the category of religion, and finally this will 
bring us AHCI and SSCI indexes.

As for the 58th issue; in our December 2022 issue, there are a total of 13 publications, namely 11 research articles, and 2 book reviews. The field 
distribution of the research articles is as follows: 1 in the field of Tafsīr, 2 in Ḥadīth, 3 in Islamic Jurisprudence, 2 in Psychology of Religion, 1 in 
Philosophy of Education, 1 in Islamic Philosophy, and 1 in the field of History of Islamic Sects. I want to express my sincere thanks firstly to the 
article writers, among whom we wanted to give place to each of the basic field of Theology as much as possible, to the field editors, referees and 
to my team, who worked meticulously to produce this issue, and to the officials of AVES.

See you again in the next issue with good news.

Assoc. Prof. Dr. Reyhan KELEŞ

Official journal of  Atatürk University Faculty of Theology



رسالة المحرر

أهلا وسهلا بجميع قرائنا الكرام، مبارك علينا جميعا العدد الثامن والخمسين. 

أعزائي الباحثين، في البداية أود بدء حديثي بمشاركة بعض الأخبار، كما هو معلوم لديكم، بالنسبة للعدَدَِينِ اللذيَنِ نشرناهما في عام 2022، فقد تلقينا دعمًا من شركة (AVES) للنشر، - وهي 
شركة محترفةٌ في مجالِ تحرير المجلات العلمية -، وذلك من أجل مشروع تحرير المجلات العلمية، والمشروع مدعومٌ أيضا من قبل رئاسة الجامعة، وكان ينبغي له الاستمرار حتى تحقيق 

أهدافه وغاياته: كزيادة نسبة الاستشهاد، وضمان استمراريته، وأخّْذ مكانةً له في الساحة الدولية، والوصول إلى مرحلة النجاح. 

في الواقع، هناك جهود كبيرة بذَلَتَهَْا إدارةُ جامعتنا، وخاصةً نائب رئيس جامعتنا الأستاذ الدكتور عائشة يورت جان (Prof. Dr. Ayşe BAYRAKÇEKEN YURTCAN)، ومع هذه 
الجهود المبذولة فقد تقرََرَ مُواصلة المشروع للعددين اللذين سنصدرهما في عام 2023، إضافة إلى ما أصدرته جامعتنا بمجموع عدد )21 مجلة( في عام 2022، فسيتم زيادة هذا العدد إلى 

)30 مجلة( في عام 2023، وبهذه المناسب أعُْرِب عن امتناني لكل مَن يعمل بتفانٍ كبيرٍ؛ لكي تكون مجلات جامعة أتاتورك في مستوى أفضل. 

 أعزائي الباحثين، كما أخبرناكم سابقا بأن قبول مقالات العدد السابع والخمسين سيتم على منصة مختلفة، ومع ذلك لم ينقص عدد المقالات المقدمة إلى المجلة، مقارنة بالأعوام السابقة، وهذا 
الاستمرار في المحافظة على العدد كان أيضا في العدد الثامن والخمسين.

كما أنني أرغب في الإفصاح عن شكري لجميع كتابنا الذين اختارونا، وأود أن أعلمكم بأن حصة المقالات المخصصة للمجلة في السنة، قد تصل إلى 25 مقالة لعام 2023، وهذا الرقم محدودٌ، 
رِينا الخبراء في مجالاتهم، ومن ثمَ تتم المناقشة في هيئة التحرير، وبعد  مِينا ومُحَرِّ وعليه فإنه يتعين علينا التدقيق والتمييز بين المقالات، فينبغي أن نقوم بتقييم كل مقالة على حدة، بمساعدة مُحكِّ

ذلك يتُخذ القرار بخصوص المقالة. 

ما نطلبه من حضراتكم، هو إرسال مقالات ذات هدف تعالج مشكلة بحثية حقيقية، فتساهم بذلك في سد فجوة في تخصصاتكم، فمن خلال تجربتنا، يمكننا القول بان هذا النوع من الدراسات هو 
الذي يتم الاستشهاد به؛ فأطلب منكم أخذ هذه الأمور بعين الاعتبار عند البدء بكتابة مقالةٍ حول موضوعٍ ما.

نحن موجودون بكم، فلا يمكننا النشر بدون أعمالكم، فنحن نعلم أنه بفضل مقالاتكم الأصيلة التي ستثُرون بها تخصصاتكم، سيزداد عامل التأثير مع كل استشهاد بهذه المنشورات، وسيرتفع مباشرة 
.SSCI و AHCI مستوى المجلة إلى مستويات متقدمة بين المجلات في مجال الدين، وفي النهاية سيجلب لنا هذا فهرسة

ويسرني هنا أن أخبركم عن عددنا الثامن والخمسين: فقد نشر في عدد كانون الأول من عام 2022 ثلاث عشرة مقالة، منها إحدى عشرة مقالة بحثية، واثنتين منها مراجعاتٍ لكتب، وقد كان 
توزع المقالات حسب المجالات على النحو الآتي: مقالةٌ في التفسير، ومقالتان في الحديث، وثلاث مقالات في الفقه ومقالتان في علم النفس الديني، ومقالة في الفلسفة التربوية، ومقالة في الفلسفة 

الإسلامية، ومقالة في تاريخ المذاهب الإسلامية. 

في النهاية أود أن أشكر مؤلفي المقالات - التي عملنا على تضمينها في كل مجال من مجالات الشريعة بقدر الإمكان -، وأخص بالشكر بدايةً محرري المجالات الشرعية والمحكمين، وكذلك 
(AVES) أشكر فريقي الذي ساهم بكل ما لديه في سبيل إظهار هذا العدد إلى العلن، ولا أنسى تقديم الشكر إلى المسؤولين في مؤسسة

إلى لقاء قادمٍ بأخبارٍ سارةٍ في العدد القادم

Doç. Dr. Reyhan KELEŞ
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